
Junta de Facultat. 20 d’octubre de 2022 

ACTA 
 

Dia: Dijous, 20 d’octubre de 2022 

Hora: 12 hores 

Lloc: Sala de Juntes 

 Assisteixen: Ricard Piqueras, Maria Soler, Jaume Buxeda, Jaume Carbonell, Arlinda García Coll, 
Meritxell Tous, Maria Karen Álvaro, Olga Jubany, Camila del Mármol, Simón Campos, Maria 
Elena Nadal, Andreu Mayayo, Dolores Sánchez Aguilera, Gabriel Izard, Daniel Piñol, Mikel 
Aramburu, Giovanni Cattini, Àngels Ibáñez, Oriol Bertran, Lluís Pons, Josep Maria Fullola, Enric 
Ciurans, Jordi Gascón, Gemma Celigueta, Carles Santacana, Mireia Comas, Jaume Dantí, Neus 
Colell, Pilar Gené, Julia Nieves García de Oteiza, Anna Maria Clavell, Anna Garcia. 

 S’excusen: Ferran Estrada, Ida Mauro, Chiara Romano, Núria Benach, Francisco Javier López 
Cachero, Queralt Solé, Carles Buenacasa, Rosa Lluch 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior (SharePoint) 
2. Informe de l’equip deganal (SharePoint) 
3. Inici del curs 2022/2023 
4. Aprovació, si s’escau, de la Comissió del 50e Aaniversari de la Facultat 
5. Informació de l’Administració de centre 
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraula 

 

 

Benvinguda i inici de la reunió 

El Sr. degà Ricard Piqueras obre la sessió i dona la benvinguda. 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior  

S’aprova l’acta de la reunió anterior, del 18 de maig de 2022. 

 

2. Informe de l’equip deganal 



El degà, Dr. Ricard Piqueras, presenta l’informe, que ha estat a disposició de la Junta des de la 
setmana anterior. I destaca els actes de graduació del curs passat, que es van fer al Paranimf a finals 
de setembre. Van tenir un gran èxit de públic i alumnat, però la presència del PDI va ser escassa. 
Demana major sensibilitat i assistència en aquest tipus d’actes per part del PDI de la Facultat. 

Els membres de l’equip deganal comenten, destaquen o afegeixen alguns punts que l’informe no 
recull: 

 La vicedegana acadèmica, Dra. Maria Soler, indica que estan molt avançats el processos 
d´eleccions dels nous caps d’estudis dels graus d’Antropologia Social i Cultural i de 
Geografia. També, que s’avança, com l’any passat, la planificació del curs vinent. Informa de 
les noves titulacions: informe favorable, emès per l’AQU, sense al·legacions,a la memòria 
de verificació del nou grau de Geografia i Canvi Global; molt avançades les converses per 
enllestir el pla d’estudis del nou Doble Grau d’Antropologia i Filosofia; també comenta que 
età en procés de reverificació el màster en Estudis de Dones, Gènere i Ciutadania. 

 El vicedegà de recerca, Dr. Jaume Buxeda, indica que es preveu la resolució de la 
convocatòria dels SGR en les properes setmanes. Informa, també, sobre la festa de la 
ciència, que aquest curs es farà durant el mes de febrer de 2023. També informa d’una nova 
convocatòria de consolidació investigadora que fa el Ministeri, destinat a postdoc amb 
categoria i3, que assegura la consolidació. El vicedegà explica les seves característiques, i 
indica que la UB ha plantejat dubtes al Ministeri de Universitats sobre la convocatòria. Es 
passarà aquesta informació als departaments i grups de recerca, amb aquests dubtes ja 
resolts. Els professors Mikel Aramburu,  Jaume Dantí, Arlinda Garcia Coll, Dolores Sánchez i 
Josep Maria Fullola fan preguntes sobre aquesta convocatòria, indicant la necessitat de 
disposar de més informació al més aviat possible, ja què la convocatòria estableix un 
calendari molt curt i hi ha detalls no suficientment clars. El vicedegà assegura que avui 
enviarà tota la informació disponible. Finalment, informa que el dia 4 de novembre, el 
director de la agencia espanyola de investigació estarà en la UB amb els IP dels grups de 
recerca de la UB interessats. 

 La vicedegana de Qualitat i Innovació Docent, Dra. Meritxell Tous, indica que s’ha organitzat 
pel 26 d’octubre una sessió de formació en l’ús del campus virtual, amb el CRAI. També 
informa que ha tingut una reunió amb el Sr. Juan Castillo, de l’Agència de Polítiques i de 
Qualitat, per tal de planificar les tasques a desenvolupar al llarg  del curs 2022-2023. Ara, 
però, sembla que l’AQU ha reformulat el calendari. També indica que s’ha obert una beca 
de col·laboració per l’àrea de Qualitat, convocatòria que està oberta fins el 27 d’octubre. 

 El secretari acadèmic, Dr. Jordi Gascón, destaca l’escàs èxit del programa Erasmus aquest 
curs entre els nostres estudiants, i que no es recupera el nivell d’abans de la pandèmia.  
 

La Dra. Dolores Sánchez pregunta sobre noves places de professorat. El degà explica que ha rebut 
ja convocatòria del Vicerectorat per tractar el tema amb els/les degans/es. Indica que encara està 
tot a l’aire, pels canvis en la Conselleria d’Universitats de la Generalitat de Catalunya, ja que es 
preveu una partida important en els nous pressupostos que haurien d’afectar el tema de 
contractacions docents. La Dra. Dolores Sánchez també pregunta sobre els canvis en el PDA, que es 



preveuen. El degà indica que no hi ha informació al respecte: s’ha parlat, però no s’ha arribat a cap 
resultat. 

La Dra. Arlinda Garcia Coll comenta que la convocatòria per infraestructures i equipaments no és 
útil per alguns departaments, per la seva natura, i pregunta si es pot ampliar a altres objectius. El 
degà respon que seria bo fer arribar aquestes propostes a la Comissió de Recerca de la Facultat, 
mitjançant els representants. El vicedegà Dr. Jaume Buxeda diu que fa temps que pressiona per 
remodelar els ajuts a les necessitats reals de la Facultat. S’entra en un debat, en relació a aquest 
punt, sobre temes que els participants indiquen que ja s’estan tractant a la Comissió de Recerca. 

 

3. Inici del curs 2022/20239 

La Dra. Maria Soler indica que s’ha iniciat el curs sense restriccions per la pandèmia i sense 
incidències remarcables. S’han donat les dades provisionals de matriculació, la informació es troba 
penjada al sharepoint de la Junta. A nivell general, la vicedegana valora que el nombre de 
matriculació en els graus es manté (38 menys que el curs passat). Especialment exitosos són els dos 
dobles graus que tenim a la Facultat.  

La valoració de matriculació en els màsters és molt positiva: 30 estudiants més que el curs passat. 
Aquesta millora de la matrícula consolida determinats màsters, que tenien problemes en cursos 
anteriors per arribar a la matriculació mínima establerta per la UB. 

Finalment, vol agrair el treball realitzat pels caps d’estudis, professorat, alumnat, i administració de 
centre en aquest inici de curs. 

 
4. Aprovació, si s’escau, de la Comissió del 50è aniversari de la Facultat 

El degà explica que es prepara una sèrie d’activitats en relació al 50è aniversari de la Facultat, que 
serà el 2024, i felicita al departament d’Antropologia Social en el seu 50è aniversari, que compleix 
enguany. El cap de departament d’Antropologia, Dr. Mikel Aramburu, aprofita per explicar els actes 
que el departament està organitzant al respecte i convida a tothom a participar-hi. El degà continua 
explicant que es vol fer una sèrie d’activitats i actes al llarg del 2024. Per això, es preveu crear una 
comissió delegada de la Junta, de caràcter temporal, per coordinar-les. El degà demana l’aprovació 
de la comissió del 50è aniversari de la Facultat, que presidirà la Dra. Arlinda García Coll. La comissió 
estaria conformada per un membre de cada departament, un membre del PAS i un membre de 
l’alumnat. El Dr. Andreu Mayayo comenta que estaria bé incloure o tenir present a les Facultats de 
Geografia i Història de la Universitat de Lleida i la Universitat Rovira i Virgili, ja què eren delegacions 
de la UB fins la creació de les noves universitats. La Junta aprova la proposta de creació de la 
Comissió. 

 

5. Informació de l’Administració de centre 

La administradora de centre, Sra. Àngels Ibáñez, comenta en relació a l’estalvi energètic de l’edifici, 
que la UB està en una situació complicada pel cost de l’electricitat, i això obliga a certes restriccions 



en l’ús energètic. El degà indica que el Conseller d’Universitats, Sr. Quim Nadal, ha indicat que, 
veient això, les universitats hauran de fer retallades. 

També explica les millores a l’edifici: 

 Reestructuració de l’espai de recerca, convertint-lo en 7 despatxos (4 per la Facultat de 
Geografia i Història, i 3 per la Facultat de Filosofia) de diferents mides. El degà indica que el 
seu ús s’establirà per la Comissió d’Espais de la Facultat. Aquests despatxos estaran 
operatius al novembre. 

 S’ha demanat ampliació del wifi de les aules, dins del Projecte Unidigital amb fons europeus: 
90 antenes wifi. Informalment la UB ha indicat que finalment aprovaran pressupost per 60 
o 65. Es prioritzaran els espais que no tenien wifi. 

 Sobre la Sala de Juntes, indica que hi ha un projecte per incorporar streaming. 

Finalment, explica que ella deixa el càrrec d’Administradora de Centre per incorporar-se com a cap 
del Servei d’Atenció d’Estudiants. Sortirà una convocatòria per cobrir el càrrec d’Administradora de 
Centre, en comissió de serveis. També la Sra. Sheila Rejón, cap de l’Oficina d’Afers Generals (OAG), 
ha demanat una comissió de serveis, i li han concedit, el que suposa que hi haurà una situació 
complicada. La Sra. Àngels Ibáñez donarà suport durant el període de transició a la persona que 
ocupi el càrrec d’Administrador o Administradora de Centre. El degà completa la informació indicant 
la problemàtica que suposa això: no tindrem cap d’Oficina d’Afers Generals, ni cap a l’Administració 
de Centre, durant un temps indeterminat. Per això ha parlat amb Gerència de la UB per demanar 
que el procés de substitució es faci el més ràpidament possible. Finalment, agraeix la feina realitzada 
fins ara a la Sra. Àngels Ibáñez, i recorda el seu excel·lent treball al llarg de tots aquests anys. 

6. Assumptes de tràmit 

El degà presenta la proposta d’adscripció d’una càtedra a la nostra Facultat: Càtedra d’Estudis del 
Renaixement de Molins de Rei, impulsada i finançada per l’Ajuntament d’aquesta localitat. 
S’accepta la proposta d’adscripció. 

 

7. Torn obert de paraula 

La Dra. Camila del Mármol pregunta sobre una entrevista del diari publicada fa uns dies en la què 
es fa una denúncia d’assetjament que hauria patit una professora del Departament d’Història de 
l’Art, i demana que s’expliqui a la Junta. El Dr. Enric Ciurans, com a cap de departament d’Història 
de l’Art, i el degà expliquen el procés i com es va resoldre per part de la UB.  

Després de diverses intervencions, s’acorda recolzar, per part de la Junta de la Facultat, la declaració 
presentada pel degà abans d’iniciar la sessió, i la seva publicació a la web de la Facultat. 

 

 



El Dr. Carles Santacana explica que, com altres membres de la junta, no estava al cas del que ha 
exposat el degà abans de començar formalment la sessió. Creu que el cas és greu i que caldria que 
la junta es manifestés clarament en favor de qualsevol persona que pugui ser víctima d'assetjament, 
tenint com a base la intervenció del degà, i afegint les diverses opinions i precisions que s'han 
expressat en aquest torn obert de paraules. 

 

 

Sense més intervencions, es tanca la reunió. 

 

Barcelona, a 20 d’octubre de 2022 

 

 

El secretari  
Jordi Gascón  
 

Vist i plau  
El degà 
Ricardo Piqueras Céspedes  

 


